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Zusammenfassung

        
Lumbale Bandscheibenvorfälle entgehen dem myelographischen Nachweis in etwa 5% der Fälle. Bei nicht eindeutiger klinischer Höhenlokalisation und atypischer Symptomatik kann die Diskographie die einzige weiterführende Untersuchungsmethode sein. Mit dieser Methode lassen sich auch ganz lateral gelegene und auch ventrale Bandscheibenvorfälle eindeutig nachweisen. Die Kenntnis typischer und atypischer Befunde ist erforderlich, sollen falsch-negative Befunde vermieden werden.


      
        
Summary

        
The myelographic diagnosis of lumbar disc herniations remains unclear in about 5% of the cases. When the clinical examination does not allow clear localisation of the segmental level of the lesion and symptomatology is atypical, discography may be the only procedure providing further diagnostic information. Very lateral as well as ventral disc herniations can thus be clearly demonstrated. Knowledge of both typical and atypical findings is, however, required to avoid false negative results.
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